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Scholing Bosbouw  in  de branding 
945 3 

Bosbouwpraktijkschool  verzet  zijn  bakens 

Bert  Schut 

Met het doe! de koers van het bosbouwpraktijk-
onderwijs bij te sturen ten behoeve van de huidige 
praktijkeisen werd medio september een studiedag 
gehouden. 

Begunstigd door stralend weer hadden velen gehoor 
gegeven aan de invitatie om deze dag mee te denken 
en te discussiëren over nieuwe ontwikkelingen in de 
bosbouw in Nederland en de wijze waarop de bos-
bouwpraktijkschool zijn programma daarnaar moet 
richten. In de zo passende entourage van de school 
heette de directeur, dr. J. F. van Oosten Slingeland, 
de aanwezigen, vertegenwoordigers van rijks- en 
provinciale overheid, van organisaties en bedrijven, 

I werkzaam op het gebied van de bosbouw en land-
schappelijke groenvoorzieningen, hartelijk welkom. 
Hij schetste kort de opzet van de dag: 
's morgens een informatie over de school, uiteen-
vallende in 

- een benadering van de behoefte aan praktijk-
opleiding door de heer D. van Hattem ing. en 
- de huidige vorm van de praktijkopleiding door de 
heer Van Oosten Slingeland. 
's Middags een discussie. 
Hij memoreerde dat, sinds de eerste cursus ratio-

nalisatie van de bosarbeid nu bijna twintig jaar ge-
leden door de Heidemaatschappij was georganiseerd, 
het bosbouwpraktij kon derwijs in Nederland heeft 
kunnen bijdragen aan scholing en vorming van velen. 

[ Dit zowel in de bosbouw als in toenemende mate op 
I het terrein van de landschappelijke beplantingen. 
1 Naast de klassieke bosbouw rukt een heerleger van 
beplantingen, aangevoerd door de populier, de land-
schapsbouw op. De "bosbouw ruime stijl" zou men 

1 kunnen stellen, waarbij de onderhoudstaak een be-
langrijke rol speelt. Weldra zal de school een derde 
diploma voor deze richting uitreiken. Het is duidelijk: 
de behoefte aan onderwijs heeft zich verruimd en ge-
schakeerd. Daarop wil het BPO zich goed afstemmen. 
Vandaar deze dag. De heer Van Hattem begon met 
te stellen, dat hij betrekkelijk weinig exacte informatie 
voor zijn inleiding in literatuur had kunnen aantreffen. 
Er is in Nederland betrekkelijk weinig onderzoek ge-
daan om de behoefte aan bosbouwpraktijkonderwijs 
te peilen. Hij zag zijn inleiding daarom als aanloop 
tot de discussie van de middag. Men zou er niettemin 
goed aan doen tot een "marktverkenning te komen. 

- De benadering van de behoefte zou kunnen zijn: 
kwantitatief - doet BPO genoeg? 
kwalitatief - doet BPO 't goed? 
financieel - doet BPO 't goedkoop genoeg? 
De bosbouwpraktijkschool is een bedrijfsschool, 
waarbij het accent van het onderwijs valt op de 
produktiefactor arbeid. Onderscheiden wordt 
de training (scholing) - hoe iets moet worden gedaan 
de opleiding - waarom dit zo moet gebeuren 
de vorming geldt tenslotte de totale persoonlijkheid 
in relatie tot de maatschappij. 
Deze richten zich op 
werknemers en 
leerlingstelsel, zowel als op 
leidinggevend personeel en 
beroepsonderwijs 
De behoefte aan opleiding blijkt zeer moeilijk te 

peilen. Een subjectieve benadering lijkt onontkoom-
baar. Er zijn, zoals reeds gesteld, weinig gegevens 
over gepubliceerd. De heer Van Hattem noemde 
enkele voorbeelden o.a. een LEI-rapport, gebaseerd 
op een enquête in 1960 en een studie van mevrouw 
Van der Wal-van Beek, gepubliceerd in 1966. Beiden 
geven echter maar een beperkte indicatie. 

Gesteld kan worden dat de behoefte niet alleen kan 
worden uitgedrukt in aantallen potentiële deelnemers. 
Vooral staat deze in relatie tot de inhoud van de 
functie, in het kader van de doelstelling en organi-, 
satie van een bedrijf. Er blijven echter verschillende 
vragen te beantwoorden, zoals 
welke uitgangspunten gelden voor het bepalen van 
de behoefte? 
hoe kan men die behoefte uitdrukken? 
wie doet wat om aan die behoefte te voldoen? 

De studiedag over het thema "Nieuwe bossen in 
Nederland" gaf geen visie op arbeidskundige vraag-
stukken. Van de Nederlandse Vereniging van Hoofden 
van Beplantingen verkregen cijfermateriaal over hun 
bedrijven en het aantal werknemers daaraan ver-
bonden, zou als globale indicatie gebruikt kunnen 
worden. Bij het Staatsbosbeheer zowel als de KNHM 
zou wel cijfermateriaal te verzamelen zijn, doch dat 
vergt tijd en kosten. Het staat vast dat, ondanks het 
ontbreken van normen waaraan de behoefte gerela-
teerd kan worden, zoals bijvoorbeeld bij de reclame 
gangbaar, er een behoefte aan praktijkonderwijs is. 
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